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Spørgsmål 

Vil ministeren arbejde for, at foreninger som SIFA TV Bingo, der deler deres overskud 

ud til velgørenhed, fortsat kan give det samme til dansk idrætsliv som følge af afgiftsstig-

ningen for onlinespilvirksomheder ved på anden vis at kompensere for det markante tab i 

overskud som følge af en højere afgift på bruttospilleindtægten? 

 

Svar 

Indledningsvis skal jeg bemærke, at det er vigtigt, at der er gode rammer for at yde støtte 

til de mange almennyttige foreninger, som er kendetegnende for Danmark. Jeg finder det 

derfor prisværdigt, at SIFA uddeler sit overskud fra bl.a. udbud af spil til idrætsforeninger 

i Aalborg. 

 

Onlinebingo blev den 1. januar 2019 liberaliseret. Det er grundet statsstøttereglerne ikke 

muligt at tildele en enkelt spiludbyder eller et enkelt udbud af onlinebingo en fordel frem 

for andre spiludbydere ved fx at fritage det pågældende spil for den kommende afgiftsfor-

højelse eller indrømme særlige fradrag for produktionsomkostninger, jf. også min besva-

relse af bl.a. spørgsmål S 35 (af 6. oktober 2020). Det er således ikke muligt at kompen-

sere spilvirksomheden SIFA for afgiftsforhøjelsen. 

 

Jeg er opmærksom på, at når der skal betales mere i afgift, betyder det, at overskuddet bli-

ver mindre, hvis ikke omkostningerne reduceres eller indtjeningen øges. Det vil sige, at 

såfremt spilvirksomhederne ønsker at opretholde det samme overskud som før afgiftsfor-

højelsen, må de tilpasse deres spil. 

 

Der gælder dog i dag nogle begrænsninger for onlinebingo udbudt via TV, der reducerer 

mulighederne for at tilpasse spillet til afgiftsforhøjelsen. Som det også fremgår af min be-

svarelse af SAU alm. del. spm. 27 (2020/2021), er jeg indstillet på at se på en ændring af 

disse regler, såfremt der er et ønske herom. 
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